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Organ Strategisk regional beredning 

Plats Sammanträdesrum Mälaren, Regionhuset, Västerås 

Tidpunkt Fredagen den 5 februari 2021 

 
Ledamöter Denise Norström (S), Ordförande, deltar på distans 

Lina Eriksson (L), deltar på distans 
Tomas Högström (M), 2:e vice ordförande, deltar på distans 
Barbro Larsson (C), deltar på distans 
Lena Johansson (S), deltar på distans 
Tommy Levinsson (S), deltar på distans 
Malin Gabrielsson (KD), deltar på distans 
Heidi-Maria Wallinder (V), §§ 8-16, deltar på distans 
Ingvar Jonsson (SD), deltar på distans 
Jonna Lindman (M), Arboga, deltar på distans 
Sara Axelsson Gustafsson (S), Arboga, deltar på distans 
Marino Wallsten (S), Fagersta, deltar på distans 
Shiro Biranvand (V), Fagersta, deltar på distans 
Catarina Pettersson (S), Hallstahammar, deltar på distans 
Jenny Landernäs (M), §§ 1-11, 3:e vice ordförande, Hallstahammar, deltar på 
distans 
Mikael Peterson (S), Kungsör, deltar på distans 
Madelene Fager (C), Kungsör, deltar på distans 
Annika Duàn (S), Köping, deltar på distans 
Maria Liljedahl (SD), Köping, deltar på distans 
Johanna Odö (S), Norberg, deltar på distans 
Anders Wigelsbo (C), Sala, deltar på distans 
Ulrika Spårebo (S), Sala, deltar på distans 
Lena Lovén-Rolén (S), Skinnskatteberg, deltar på distans 
Christopher Marlowe (S), Surahammar, deltar på distans 
Kent Pettersson (SD), Surahammar, deltar på distans 
Staffan Jansson (S), 1:e vice ordförande, Västerås, deltar på distans 
Elisabeth Unell (M), Västerås, deltar på distans 

  

Övriga Anders Åhlund, regiondirektör, deltar på distans 
Maria Linder, regional utvecklingsdirektör, deltar på distans 
Cecilia Skanser, deltar på distans, mötessekreterare 
Håkan Wittgren, hälso- och sjukvårdsdirektör, § 5, deltar på distans 
Jan Smedjegård, smittskyddsöverläkare, § 5, deltar på distans 
Jonas Ekström, överläkare/vaccinsamordnare, § 5, deltar på distans 
Lise-Lotte Eriksson, enhetschef Social välfärd, § 6, deltar på distans 
Jeanette Källstad, utvecklingsstrateg Social välfärd, § 6, deltar på distans 
Mattias Damberg, områdeschef Nära vård, § 7, deltar på distans 
Lars Öhman, förvaltningsdirektör Digitaliseringsstöd, § 7, deltar på distans 
Sanna Edling, projektchef Mälarporten Västerås stad, § 8, deltar på distans 
Siv Living, utvecklingsstrateg Regional utvecklingsförvaltning, § 8, deltar på distans 
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Arne Andersson, förvaltningsdirektör Kollektivtrafikförvaltningen, §§ 8-9, deltar på 
distans 
Lars Eriksson, bredbandskoordinator Regional utvecklingsförvaltning, § 10, deltar 
på distans 
Kenneth Östberg, ordförande Samverkansgrupp äldre, § 11, deltar på distans 
Agne Furingsten, ordförande Samverkansgrupp kultur/idrott, § 11, deltar på 
distans 
Maria Reinitz, EU-strateg Regional utvecklingsförvaltning, § 12, deltar på distans 
Simon Bölling, verksamhetschef Regional utvecklingsförvaltning, §§ 8-16, deltar på 
distans 

  
 

§ 1 Fastställande av föredragningslista 

Beredningens beslut 
1. Den preliminära föredragningslistan fastställs, med tillägg av två övriga frågor. 

§ 2 Föregående protokoll 

Anmäls att beredningens protokoll från sammanträdet 2020-12-11 justerats i 
föreskriven ordning. 

§ 3 Justering 

Beredningens beslut 
1. Jonna Lindman utses att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 

§ 4 Nästa sammanträde 

Beredningens beslut 

1. Nästa sammanträde ska äga rum fredagen den 16 april 2021 kl 09.00. 

§ 5 Uppföljning och nuläge Covid-19, sjukvård 

Håkan Wittgren inleder med information om att situationen inom sjukvården just nu 
är relativt stabil. Antal inneliggande patienter inom såväl slutenvård som intensivvård 
(IVA) minskar, liksom andelen positiva provsvar. Region Västmanland gick den 1 
februari ner från förstärkningsläge till stabsläge och den planerade produktionen har 
kunnat hållas igång i hög grad trots andra vågen. 

Beredningen diskuterar vårdköer, beläggningsgrad för IVA på riksnivå samt 
möjligheten att flytta patienter mellan regioner för behandling. 

Jan Smedjegård presenterar statistik över bland annat antal fall av covid-19 per vecka 
och ackumulerat samt antal inneliggande patienter inom slutenvård och IVA. 
Utvecklingen är nedåtgående för samtliga. Vidare presenteras statistik över antal 
dödsfall per vecka och ackumulerat, där utvecklingen följer samma nedåtgående 
trend som för antal fall. Han informerar även om sekvensering och stickprover som 
gjorts för att lokalisera virusmutationer, där den brittiska varianten har lokaliserats i 
Västmanland. I och med minskade fall i länet och minskad efterfrågan på provtagning 
finns kapacitet för utökad provtagning och smittspårning. 
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Beredningen diskuterar sekvensering av prover, möjligheten att införa lokala 
restriktioner utifrån smittspridningen i respektive kommun och dialogen mellan 
kommuner och smittskyddsenheten. Vidare diskuteras testning av inresande kopplat 
till smittspridningen av den brittiska virusmutationen. 

Jonas Ekström informerar om vaccineringen i länet, som sker i fyra faser utifrån 
prioriteringsordning från Folkhälsomyndigheten, FoHM. Vidare informerar han om 
vaccinationsbokning och vaccintillgång, där leveranser och prognoser förändras 
nästan dagligen. Avslutningsvis presenteras antal givna vaccindoser hittills och 
tidplan för vaccinering. 

Beredningen diskuterar de nya rekommendationerna från FoHM gällande vaccinering 
av personer i socialt utsatta situationer. Vidare diskuteras vaccinens effekt på 
virusmutationerna. Beredningen diskuterar även situationen med chefer som fått 
vaccin samt hur personer med hemtjänst vaccineras i länets kommuner. 
Avslutningsvis diskuteras vaccinleveranser, vaccinering av yngre personer samt antal 
dödsfall kopplat till covid-19 jämfört med en normal influensa. 

Beredningens beslut 
1. Informationen noteras. 

§ 6 Regional elevhälsosamordning - fortsättning efter 2022 

Projektet ”Regional samordning av elevhälsans medicinska insats” föreslås efter 
projekttidens slut övergå i ett tillsvidareavtal mellan Region Västmanland och länets 
kommuner. Tillsvidareavtalet föreslås bygga på samma omfattning och princip för 
kostnadsfördelning som varit gällande under projekttiden. Tillsvidareavtalet föreslås 
tas fram i samråd mellan parterna under 2021 för att träda i kraft från och med 2022. 

Lise-Lotte Eriksson inleder med att kort informera om bakgrunden till projektet. 
Jeanette Källstad presenterar projektet och den utvärdering som gjorts, samt 
förslaget som finns för att ta fram ett tillsvidareavtal. 

Beredningens ledamöter är positiva till projektet och avtalet och diskuterar 
eventuella planer på ett nästa steg samt vikten av att sprida information om arbetet. 

Beredningens beslut 
1. Beredningen rekommenderar regionen och länets kommuner att besluta om att 

ingå ett tillsvidareavtal gällande regional samordning av elevhälsans medicinska 
insats från och med 1 januari 2022. 

§ 7 Sammanhållen journal och Nära vård 

Mattias Damberg informerar om program Nära vård och fokus på utökad mobilitet. 
Han inleder med att kort presentera uppdrag, målgrupp och målsättning, 
behovsgrupper, processen framåt med struktur och tidplan för 2021 samt 
framgångsfaktorer och hinder för arbetet. Vidare informerar han om 
överenskommelsen God och nära vård 2021, den ekonomiska omfattningen av 
överenskommelsen samt utvecklingsområden och stöd till omställningsarbetet 
genom generella och särskilda insatser. 
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Lars Öhman informerar om sammanhållen journal och varför det behövs för att öka 
patientsäkerhet, tryggheten för gemensamma patienter samt effektivitet och kvalitet 
i både kommun och region. Vidare informeras om vad som skett tidigare gällande 
journaltillgång, till exempel läsbehörighet i Cosmic. Han visar statistik över antal 
vårdade patienter med stöd av läsbehörighet/sammanhållen journal i Västmanland. 
Vidare presenteras regionens satsningar på ett digitalt ekosystem, som kommer att 
vara en central del i Nära vård. Avslutningsvis visas struktur och process för arbetet 
framåt. 

Beredningen diskuterar Nära vårds positiva betydelse för patienterna, sammanhållen 
journal kopplat till elevhälsan, möjligheten till ett nationellt system, vinst- och 
kvalitetsökning av arbetet samt den politiska förankringen i kommunerna. 

Beredningens beslut 
1. Informationen noteras. 

§ 8 Infrastrukturfrågor 

Maria Linder inleder med att informera kort om de frågor och processer inom 
infrastrukturområdet som är aktuella för länet. 

• Västerås resecentrum 
 

Sanna Edling informerar om projekt Mälarporten, där Västerås resecentrum är ett 
delprojekt. Hon presenterar anledningar till att ett nytt resecentrum behövs och hur 
arbetet kommer att utvecklas i olika etapper i takt med att stadens behov växer. Hon 
informerar vidare om finansiärer, tidsaxel för processen framåt samt förutsättningar 
för projektet såsom nationell transportplan, ”Västeråspaketet” och avsiktsförklaring 
om flytt av uppställningsspår. Avslutningsvis presenterar hon en sammanfattning av 
pågående och kommande aktiviteter. 

Beredningen diskuterar Västeråspaketet. 

• Arbetet med ny länstransportplan 
 

Siv Living inleder med att visa arbetets tydliga koppling till den regionala 
utvecklingsstrategin, RUS. Hon presenterar processen för den nationella planen, som 
nu är i planeringsskede och visar länsplanens tidslinje, där insamling av 
kunskapsunderlag pågår. Vidare visar hon objekt som ingår i den länsplan som gäller 
nu, 2018-2029, samt vilka projekt som nu är pågående och nära förestående. Hon 
informerar även om de utmaningar som ses i arbetet med ny länsplan och avslutar 
med vad som pågår just nu. 

Maria Linder informerar om arbetet med en avsiktsförklaring kring Västerås 
resecentrum mellan Trafikverket, Västerås stad och regionen. Avsiktsförklaringen 
syftar till att tydliggöra fördelningen för de fysiska planeringsåtgärderna kopplade till 
de infrastrukturella järnvägsrelaterade åtgärderna, gränsdragning för ägande, 
byggande, drift- och underhållsansvar och finansieringslösningar för dessa. De delar 
som kan bli aktuella för medfinansiering från länstransportplanen är flytt av 
uppställningsspår samt bussterminalen (bussterminalen från potten statlig 
medfinansiering av kollektivtrafikanläggningar). Avslutningsvis presenteras nästa steg 
gällande avsiktsförklaringen och pågående aktiviteter. 
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Arne Andersson berättar kort om betydelsen det pågående arbetet har för 
kollektivtrafiken.  

Beredningen diskuterar finansiering, vikten av att samarbeta i länet samt att inte 
glömma bort arbetet med de enskilda vägarna. Vidare diskuteras eventuella bort- 
eller omprioriteringar av objekt i kommande länstransportplan kopplat till 
medfinansiering av projektet, status gällande väg 250 och Ramnäs-Brattheden samt 
länets kommuner olika behov och hur de kan komma att gynnas eller missgynnas av 
medfinansiering. 

Beredningens beslut 
1. Informationen noteras. 

§ 9 Kollektivtrafik - trafikförsörjningsprogram och trafikbudget för 2022 

Arne Andersson presenterar bland annat nuläget i arbetet med 
trafikförsörjningsprogram och förutsättningar för trafikrambudget för 2022. Han 
inleder med trafikförsörjningsprogrammet, som är uppbyggt utifrån den regionala 
utvecklingsstrategin, RUS, och berättar om uppbyggnad samt mål för kollektivtrafiken 
och viktiga åtgärder för måluppfyllelse. Vidare informerar han om gemensamt 
åtagande, såsom att till exempel via vägnätet prioritera bussar, och hur processen 
framåt ser ut.  

Beredningen diskuterar vikten av att informationen når ut i kommunerna. 

Arne Andersson informerar vidare om rambudgetprocessenen och visar tidplan för 
rambudget 2022. 

Beredningen diskuterar avtal mellan regionen och kommunerna gällande 
kollektivtrafiken. 

Avslutningsvis informerar han om bland annat vaccinationstransporter, coronabilar, 
trängselläget i kollektivtrafiken, rekommendation att använda munskydd under vissa 
tider, produkt- och villkorsförändringar i Västerås, överklagad upphandling 
Mälardalstrafik samt utredningsförfrågningar från kommunerna. 

Beredningens beslut 
1. Informationen noteras. 

§ 10 Post- och telestyrelsens utlysning bredband 2021 

Lars Eriksson informerar om PTS bredbandsstöd 2021, vad och vem det gäller samt 
när och hur det ska genomföras. Vidare informerar han om 2021 års utlysning, där 
det finns 1,6 miljarder totalt för hela landet att söka. Landet är uppdelat i tre 
utlysningsområden. Avslutningsvis visas stödprocess och tidplan för 2021, vad det 
innebär för Västmanlands ansökan samt kriterier vid regionala prioriteringar. 
Fortfarande finns en del frågetecken kring processen och vad som kommer att gälla 
och tidplanen är mycket komprimerad. Ett nära samarbete behövs mellan regionen 
och kommunerna och alla behöver ha en nära dialog med möjliga aktörer runt om i 
länet. 
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Beredningen diskuterar vikten av att hitta bra lösningar för att få in ansökningar och 
ta del av stödet. Vidare diskuteras tidsgräns, områdesspecifika förutsättningar, 
regionens roll samt tidsplanen. 

Beredningens beslut 

1. Informationen noteras. 

§ 11 Återrapportering från samverkansgrupperna 

Respektive ordförande för samverkansgrupperna presenterar vad som har gjorts 
under 2020 och vad som planeras för 2021. 

• Samverkansgrupp barn/unga  
 

Barbro Larsson inleder med att informera om samverkansgruppens sammansättning. 
Vidare presenterar hon de aktiviteter som planerades och genomfördes samt de 
frågor och områden som behandlades under 2020. Hon informerar också om 
pågående utvecklingsarbete inom samverkansområdet, kopplingen till politiska organ 
och tjänstemannaorganisation på hemmaplan samt mötesinnehåll.  

Barbro Larsson framhåller en gemensam önskan från samverkansgrupperna att 
planeringen får göras för en längre tid, per mandatperiod istället för årsplan.  

Beredningen diskuterar hur uppdraget från SRB, angående barns tillgång till stöd och 
utredningar hos logoped, genomförs och följs upp samt hur närvaron i 
samverkansgrupperna har sett ut. 

• Samverkansgrupp äldre  
 

Kenneth Östberg inleder med sammansättningen av samverkansgruppen och fyra 
huvudområden som arbetet centreras kring. En stor del av 2020 lades på 
pandemifrågor. Vidare informerar han om vad som har behandlats vid årets fyra 
möten, ledamöternas närvaro samt arbetssätt och koppling till hemmaplan. 

• Samverkansgrupp kultur/idrott  
 

Agne Furingsten inleder med utgångspunkterna för arbetet i samverkansgruppen, 
dess ansvarsområde, samverkan och nätverk. Därefter informerar han om 
sammansättningen av samverkansgruppen samt verksamheten 2020 och de 
återkommande samt speciella frågor som behandlades. Vidare informerar han om 
verksamheten 2021 och de stående punkter samt speciella punkter som kommer att 
behandlas. 

Beredningen diskuterar en motion angående en regional överenskommelse, RÖK 

Beredningens beslut 

1. Beredningen godkänner att samverkansgrupperna i fortsättningen rapporterar 
per mandatperiod, i övrigt noteras informationen. 

§ 12 EU - aktuella frågor 

Maria Reinitz presenterar aktuella EU-frågor och inleder med information om att 
MFF, långtidsbudgeten, godkändes i december 2020. Hon berättar kort om budgeten 
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samt återhämtningsplanen. Vidare informerar hon om EU:s nya tillväxtpolitik - The 
Green Deal, där målbilden är ett klimatneutralt EU till 2050. Den är också en viktig del 
i EU:s strategi för att genomföra Agenda 2030 och de globala utvecklingsmålen.  
Därefter informerar hon om Brexit, då Storbritannien den 31 december lämnade EU:s 
inre marknad. 1 januari 2021 trädde det nya frihandelsavtalet mellan EU och 
Storbritannien i kraft. Hon informerar bland annat om tullprocedurer, export och 
import samt hur Brexit påverkar besök till Storbritannien, svenskar som bor där, 
svenskar som vill flytta dit, studenter och brittiska medborgare som bor i Sverige.  

Beredningen diskuterar olika länders tillgång till vaccin samt stora amerikanska 
företag och företag från andra länder som har etablerat sig i Storbritannien. 

Beredningens beslut 
1. Informationen noteras. 

§ 13 Årsplanering 2021 för strategisk regional beredning 

Förslag till årsplanering för 2021 redovisas. 

Beredningens beslut 
1. Det redovisade förslaget till årsplanering 2021 för strategisk regional beredning 

godkänns. 

§ 14 Uppföljning och nuläge Covid-19, regional utveckling 

Simon Bölling inleder med information om hur pandemin har påverkat näringsliv och 
arbetsmarknad. Han presenterar även statistik från SCB över BNP, där 
återhämtningen bromsades under fjärde kvartalet, och statistik gällande 
konjunkturläget från konjunkturinstitutet, där tillverkningsindustrin lyfter läget i 
januari. Avslutningsvis informerar han om antal nystartade företag och konkurser 
jämfört med 2019 samt läget gällande varsel och arbetslösheten i länet. 

Beredningens beslut 
1. Informationen noteras. 

§ 15 Övriga frågor 

• Språkutbildning för vård- och omsorgspersonal. 
 

Malin Gabrielsson tar upp behovet om språkutbildning för vård- och 
omsorgspersonal. Hon informerar om att det finns statsbidrag att söka och föreslår 
att Samverkansgrupp äldre skulle kunna få i uppdrag att se över frågan. 

Beredningens ledamöter är positiva och diskuterar webbplatsen "sprakajobb" och 
vikten av att personalen har god skrivförmåga för att kunna skriva korrekta 
journalanteckningar. 

• Länsgemensamma insatser för ökat valdeltagande och demokrati. 
 

Anders Wigelsbo framför en önskan att regionen för en dialog med 
länsutbildningsförbunden för att stärka den lokala demokratin och öka 
valdeltagandet. 
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Beredningen ställer sig positiv till det och diskuterar länsstyrelsens roll gällande val 
samt vikten av att stärka kunskapen. 

§ 16 Kommande möte 

Vid nästa sammanträde planeras följande frågor: 

• Trafikrambudget kollektivtrafik och trafikförsörjningsprogram 
• Status bredbandsläget i länet samt Post- och telestyrelsens utlysning 
• Plan för regional transportinfrastruktur 
• Verksamhetsplanering -22 och återrapportering arbetet 2020 enligt 

verksamhetsplan 
• Regional idrottspolitisk plan 
• Livsvillkorsrapporten 
• Överenskommelser kring psykisk hälsa 
 

 
 
 
 
Vid protokollet 
 

Cecilia Skanser, mötessekreterare 
 

Justerat 2021-02-15 
 

Denise Norström Jonna Lindman 
Ordförande Justerare 
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